

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Le jeudi 20 mars 1986

• 0940

[Texte]

La greffière du Comité: Honorables députés, il y a quorum.

En conformité des articles 90(3), 91 et 92, le premier article de l'ordre du jour est l'élection du président. Je suis prête à recevoir les motions à cet effet.

M. Mantha: Je propose M. Bruce Halliday au poste de président.

La greffière: Proposé par M. Mantha et appuyé par M. Brian White, que M. Halliday assume la présidence du Comité. Plaît-il au Comité d'adopter la motion?

La motion est adoptée

La greffière: Je déclare la motion adoptée et M. Halliday dûment élu président du Comité. Je l'invite à prendre place et à présider.

Le président: Je vous remercie.

Je voudrais tout d'abord remercier mes collègues d'avoir bien voulu me confier de nouveau la présidence de ce Comité. J'espère que dans les mois à venir, notre collaboration sera fructueuse.

Le premier point à l'ordre du jour est l'élection d'un vice-président. Y a-t-il des candidatures au poste de vice-président? Monsieur Mantha.

M. Mantha: Je voudrais proposer M. Gabriel Desjardins.

La motion est adoptée

Le président: Je vous félicite, monsieur Desjardins. Il arrivera certainement que le président doive s'absenter et il sera certainement heureux de vous voir prendre sa place.

Le point suivant de l'ordre du jour devrait faire l'objet d'une discussion, et je regrette que MM. Frith ou Young ne soient pas encore parmi nous, mais M. Young viendra peut-être encore avant que nous levions la séance. Nous devons décider si le Sous-comité du programme et de la procédure, généralement désigné comme Comité directeur... constituera un comité à part ou si nous préférons voir notre Comité permanent fonctionner en tant que Comité directeur, un Comité directeur comprenant généralement cinq membres alors que nous-mêmes ne sommes guère plus de sept.

Le président aimerait connaître votre opinion sur cette question. Aucune règle générale ne se dégage des décisions des autres comités, mais puisque nous ne comptons plus que sept membres, l'utilité d'un comité spécial est remise en question.

Dans la pratique, si nous décidons que le Comité plénier assume les fonctions d'un sous-comité, nous pourrions nous réunir à huis clos et mener nos travaux de la même façon que le faisait notre Comité directeur.

M. White: Il serait commode, je crois, que le Comité plénier assume les fonctions de Comité directeur.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Thursday, March 20, 1986

[Traduction]

The Clerk of the Committee: Hon. members, I see a quorum.

Pursuant to Standing Orders 93, 91 and 92.1, your first item of business is to elect a chairman. I am ready to receive motions to that effect.

Mr. Mantha: I nominate Dr. Bruce Halliday as chairman.

The Clerk: It has been moved by Mr. Mantha and seconded by Brian White that Dr. Halliday take the chair of the committee as chairman. Is it the pleasure of the committee to adopt the motion?

Motion agreed to

The Clerk: I declare the motion carried and Dr. Halliday duly elected chairman of this committee, and I invite him to take the Chair.

The Chairman: Thank you.

First let me thank my colleagues for again putting trust in me in this position. We shall look forward to working together in the months ahead.

I guess the first item of business is election of a vice-chairman. Are there any nominations for vice-chairman? Mr. Mantha.

Mr. Mantha: I wish to nominate Mr. Gabriel Desjardins.

Motion agreed to

The Chairman: Congratulations, Mr. Desjardins. There will be times when the chairman is away and he will appreciate having you to fill in for him.

The next item of business, something we need to discuss—and I am sorry we do not have either Mr. Frith or Mr. Young with us as yet; perhaps Mr. Young will be coming before we finish—we need to take a decision as to whether or not the Subcommittee on Procedure and Agenda, commonly known as a steering committee... whether we wish to have a separate steering committee or whether we want to have our standing committee act as a steering committee, inasmuch as a steering committee usually has five members and we are only seven members as we are.

The Chair would invite some ideas or discussion on that. Apparently, there is no consensus as to what other committees are doing. Having been reduced now to the seven members only, it gives reason to wonder whether or not we need to have a special committee.

The way it would function in practical terms would be that if we decided to carry on with the full committee as a subcommittee, they could meet in camera and carry on as though we were having our steering committee meeting as in the past.

Mr. White: I would say it would be practical and expedient probably if we did use the full committee as the steering committee.